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Jednání valné hromady SOVAK Čr zahájil ředitel a člen před-
stavenstva SOVAK Čr Ing. Vilém Žák, který přivítal všechny pří-
tomné členy SOVAK Čr a přítomné hosty, včetně Ing. Aleše Ken-
díka, vrchního ředitele Sekce vodního hospodářství Ministerstva
zemědělství, Mgr. Jiřího Paula, MBA, místopředsedy výboru Aso-
ciace pro vodu Čr z. s. (CzWA) a rNDr. Petra Kubaly, nově zvo-
leného předsedy Svazu vodního hospodářství Čr, z. s. (SVh).

Přítomné jako první z hostů pozdravil Ing. Aleš Kendík. V úvo-
du poděkoval zástupcům oboru vodovodů a kanalizací za kva -
litní a nepřetržitou práci, která je podle něj veřejností často ne-
právem vnímána jako absolutní samozřejmost. Vyslovil přání po
větší osvětě o problematice oboru pro širokou veřejnost a při-
pomenul také úkoly, které stojí před oborem v tomto roce. Jde
především o revizi směrnice o čištění městských odpadních vod,

implementaci taxonomie, otevření nových dotačních výzev a po-
kračování dotačních programů jako např. propojování vodáren-
ských soustav.

Jako druhý promluvil Mgr. Jiří Paul, MBA, místopředseda
výboru CzWA, který předal přítomným pozdrav za spřátelenou
asociaci a vyzvedl výbornou a stále se rozvíjející spolupráci se
SOVAK Čr a také SVh. Jejich spolupráce přináší větší sílu při
prosazovaní společných cílů, zejména při práci v oblasti legisla-
tivy. Připomenul také důležitost získávání mladých lidí pro prá-
ci v oboru a v této souvislosti zmínil snahu SOVAK Čr zlepšit
práci komise pro rozvoj lidských zdrojů. Upozornil na skupinu
Young Water Professionals Czech republik při CzWA, která pro-
pojuje jak akademickou, tak veřejnou a soukromou sféru a má
pomáhat uvádění mladých odborníků do praxe, a požádal pří-
tomné o podporu těchto cílů. 

Poté rNDr. Petr Kubala za SVh poděkoval za spolupráci
Ing. Miloslavu Vostrému, Ing. Vilémovi Žákovi i celému
SOVAK Čr. Po chválil také spolupráci s CzWA a s Ministerstvem
zemědělství (MZe), spojení sil považuje za nutný předpoklad pro
řešení dalších úkolů, které před vodohospodáři stojí.

Valná hromada pokračovala jednomyslným odsouhlasením
programu a schválila také jednací a hlasovací řád valné hroma-
dy. V souladu se zákonem a stanovami byla dalším bodem pro-
gramu volba orgánů valné hromady. Ing. Miloslav Vostrý, po-
tvrzený předseda valné hromady, požádal nově zvolené, aby se
ujali svých funkcí. Poté vyzval zvoleného předsedu volební
a mandátové komise, aby přednesl zprávu o konečném stavu
přítomných řádných a přidružených členů na valné hromadě.
Ing. Jakub Kožnárek konstatoval, že celkem má SOVAK Čr 240
členů, z toho 115 řádných členů a 125 přidružených, z nich

Valná hromada Sdružení oboru vodovodů 
a kanalizací ČR, z. s., 2023
Jednání valné hromady Sdružení oboru vodovodů a kanalizací ČR, z. s.,  se konalo dne 12. dubna 2023 v Kongreso-
vém centru hotelu Atlantis v Rozdrojovicích u Brna. Valnou hromadu svolalo představenstvo SOVAK ČR podle §15
schválených stanov.

Jako první z hostů oslovil účastníky valné hromady Ing. Aleš
Kendík, vrchní ředitel Sekce vodního hospodářství Ministerstva
zemědělství

Sál Kongresového centra hotelu Atlantis byl zaplněn téměr do
posledního místa

Již při vstupu do sálu obdrželi všichni účastníci valné hromady
hlasovací lístky
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 bylo na valné hromadě přítomno 42 řádných a 15 přidružených
členů. Vzhledem k tomu, že valná hromada je dle jednacího a hla-
sovacího řádu schopna se usnášet, je-li na ní přítomno 30 % řád-
ných členů spolku, byla prohlášena za usnášeníschopnou.

Ing. Miloslav Vostrý následně v krátkosti komentoval dění
v SOVAK Čr a v celé společnosti v období od konání poslední
valné hromady, zmínil válku na Ukrajině, energetickou a materi-
álovou krizi. Poděkoval všem vodárenským společnostem za od-
váděnou práci, státním orgánům, partnerům a zejména SVh
a CzWA za spolupráci, která by se měla ještě rozvíjet a pokračo-
vat i v budoucnosti. Poté požádal Ing. Viléma Žáka o přednesení
zprávy o činnosti spolku za uplynulé období.

Uvádíme výtah ze zprávy o činnosti 
Zpráva zahrnuje období od konání poslední řádné valné

hromady dne 22. 6. 2022 do 12. 4. 2023. Zmiňuje snahu spol-
ku o zajištění stropu cen energií, která byla díky úzké spoluprá-
ci s MZe a též za pomoci Ministerstva financí (MF) úspěšná. Vlá-
da svým nařízením dne 5. 10. 2022 schválila nařízení o stanove-
ní cen elektřiny a plynu v mimořádné tržní situaci, kterým byly
pro obor vodního hospodářství zajištěny garantované maximál-
ní ceny energií.

Shrnuje jednání, rozhodování a práci představenstva (zápisy
z jednání jsou vždy zveřejňovány na www.sovak.cz), organizaci
seminářů, hybridních seminářů a workshopů, kterými se
SOVAK Čr snaží reagovat na aktuální problémy oboru a které
jsou nyní uskutečňovány již především v prezen ční formě. Pod-
zimní konference Provoz vodovodů a kanalizací kladla podle
zprávy důraz na nalezení nových, dosud neuplatněných témat
a přístupů. To se s odvoláním na výsledky dotazníkového šetře-
ní provedeného bezprostředně po ukončení konference podaři-
lo. 

Představenstvo spolku pokračovalo v prohlubování nastave-
né spolupráce s SVh a CzWA Vedení těchto organizací se do-
hodla se pravidelně jedenkrát za dva měsíce scházet, aby pro-
jednala aktuální dění ve vodohospodářském odvětví a eventuál-
ně společně navrhla přípravu potřebného postupu, či řešení
problému, tyto schůzky se uskutečňují od ledna letošního roku. 

SOVAK Čr organizoval ve školním roce 2022/23 vzdělávání
ve studijních programech Provozovatel vodovodů a kanalizací I
a II. Programu s označením I se účastnilo 34 studentů a v pro-
gramu II 14 studentů. Prohloubena byla spolupráce s vedením
Vyšší odborné školy stavební a Střední školy stavební ve Vyso-
kém Mýtě, která se na daný typ studijního oboru specializuje. 

Spolku se přes veškerou snahu nepodařilo rozvinout užívání
e-learningového portálu eSOVAK do té míry, aby byl ekonomic-

ky udržitelný. Proto představenstvo SOVAK Čr rozhodlo o jeho
ukončení s tím, že v případě obnoveného zájmu vodárenských
společností bude tento nástroj aktualizován a uveden zpět do
provozu.

Za sledované období připomínkoval SOVAK Čr celkem 74
právních předpisů. Nový přístup uplatnil při přípravě legislati-
vy, a to v případě návrhu novely zákona č. 274/2001 Sb., o vo-
dovodech a kanalizacích pro veřejnou potřebu a o změně ně -
kterých zákonů. SOVAK Čr prostřednictvím pracovní skupiny

Všechny předložené návrhy usnesení byly schváleny

Valnou hromadu a následující odpolední setkání podpořil svou
účastí ministr zemědělství Zdeněk Nekula

Na neformální setkání si někteří z účastníků našli čas již před
zahájením valné hromady

Již podruhé měli účastníci valné hromady SOVAK Čr příležitost
pokračovat v diskuzi během odpoledního neformálního setkání
vodohospodářů
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právní komise přistoupil po intenzivní diskuzi uvnitř spolku
k přípravě paragrafového znění a v září loňského roku předložil
návrh novely k posouzení MZe. S ministerstvem byl návrh velmi
podrobně projednán a nyní právní komise pracuje na domluve-
né revizi některých ustanovení. Členové SOVAK Čr budou moci
tuto druhou verzi před jejím odevzdáním MZe připomínkovat
v rámci připravovaného workshopu. Spolek zaznamenal další
úspěch v legislativní oblasti, když Ministerstvo životního prostře-
dí (MŽP) po šesti letech uznalo jeho argumentaci a schválilo zně-
ní vyhlášky č. 273/2021 Sb., o podrobnostech nakládání s odpa-
dy, s parametry, které většina čistíren odpadních vod splní bez
nutnosti investovat do drahých hygienizačních technologií. Zá-
roveň se podařilo upravit ne zcela rozumný požadavek na vá -
žení tekutých odpadů. SOVAK Čr se dále podílel na přípravě

 národní pozice k revizi rámcové směrnice o čištění městských
odpadních vod – spolek je členem EurEau (European Federation
of National Associations of Water Services). V oblasti legislativy
stojí za zmínku připomínkování novely vyhlášky č. 428/2001
Sb. a práce na parametrickém nastavení budoucího cenového
výměru. SOVAK Čr se stal součástí meziresortní pracovní sku-
piny k implementaci taxonomie do národní legislativní praxe. 

Představenstvo SOVAK Čr rozšířilo spolupráci se Státním
fondem životního prostředí Čr. Formálně se tak stalo podpisem
memoranda o spolupráci dne 15. 9. 2022.

V roce 2022 SOVAK Čr zafinancoval prostřednictvím Komi-
se pro technickou normalizaci revizi TNV 75 6910:2008 Zkou-
šky kanalizačních objektů a zařízení a TNV 75 6911:2010 Pro-
vozní řád kanalizace.

Valná hromada SOVAK Čr

1. Volí:
• orgány valné hromady:

- předseda valné hromady: Ing. Miloslav Vostrý,
- zapisovatel zápisu: Ing. Vladimír Stehlík,
- volební a mandátová komise: Ing. Jakub Kožnárek – před-

seda, Ing. Barbora Škarková, Veronika Doudová,
- ověřovatel zápisu: Ing. Zuzana Jonová.

2. Bere na vědomí:
• zprávu volební a mandátové komise o konečném počtu pří-

tomných členů a usnášeníschopnosti valné hromady.

3. Schvaluje:
• program valné hromady v podobě, v jaké jí byl předložen

představenstvem,
• jednací a hlasovací řád v podobě, v jaké jí byl předložen

představenstvem,
• zprávu představenstva SOVAK Čr o činnosti a stavu hos-

podaření za uplynulé období,

• zprávu kontrolní komise o její činnosti a o stavu hospoda-
ření, účetní uzávěrku hospodaření za rok 2022 a převod
hospodářského výsledku na účet Vlastní jmění,

• změny stanov spolku v podobě, v jaké jí byly představen-
stvem předloženy a v jaké jsou přílohou tohoto usnesení,
a to s účinností ke dni 12. 4. 2023,

• program činnosti SOVAK Čr na následující období a rozpo-
čet spolku pro rok 2023 tak, jak jí byl předložen předsta-
venstvem,

• usnesení k návrhu MF Čr zařadit vodné a stočné do nej-
vyšší sazby DPh.

4. Pověřuje:
• tajemnici SOVAK Čr Ing. Zuzanu Jonovou, která byla zvo-

lena ověřovatelem zápisu z této valné hromady, ověřením
zápisu z této valné hromady. 

V rozdrojovicích u Brna dne 12. 4. 2023

USNESENÍ
valné hromady Sdružení oboru vodovodů a kanalizací, z. s.,

která se konala dne 12. dubna 2023
v Kongresovém centru hotelu Atlantis v Rozdrojovicích u Brna

Letošní setkání podpořilo Povodí Moravy společně s VODÁrEN-
SKOU AKCIOVOU SPOLEČNOSTÍ, společností Brněnské vodárny
a kanalizace a Svazem vodního hospodářství

Neformální diskuze, kterou zpříjemnil raut připravený hotelovou
kuchyní, se protáhly do pozdního odpoledne
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Zpráva zdůrazňuje činnost odborných komisí a jejich důle-
žitost pro fungování spolku, snahu představenstva SOVAK Čr
o co nejvyšší kvalitu práce a odbornost členů komisí a stálou
pozornost, kterou jejich činnosti věnuje.

Časopisu Sovak, který informuje o vývoji a fungování oboru,
se stále daří zajišťovat standardně vysokou úroveň obsahu. Stá-
le se vyvíjejí webové stránky a také profil na sociální síti Twit-
ter. 

Zpráva zmiňuje také incomingovou misi 25 představitelů vo-
dárenských společností, samospráv a ministerstev z Bosny a her-
cegoviny do Čr, pro kterou SOVAK Čr ve spolupráci s vybranými
vodárenskými společnostmi a se zástupci MZe a MF připravil bo-
hatý odborný program.

Další bod jednání programu valné hromady otevřel Ing. Mi-
loslav Vostrý konstatováním, že účetní závěrka za rok 2022 by-
la předložena všem členům v elektronické podobě jako součást
výroční zprávy za rok 2022. Návrh usnesení byl členům zaslán
jako součást pozvánky na valnou hromadu. Následně vyzval
Ing. Zdeňka Procházku, LL.M., předsedu kontrolní komise, aby
přednesl zprávu kontrolní komise o své činnosti, o stavu hospo-
daření spolku a o řádné účetní závěrce za rok 2022.

Úpravou stanov byl titul „OSOBNOST SOVAK Čr“ nahrazen
oceněním „Výroční cena ředitele SOVAK Čr“. Ing. Vilém Žák
uvedl, že cílem úpravy stanov je zpřehlednění a odstupňování
systému ocenění v rámci SOVAK Čr, kdy by mělo jít o ocenění
a zviditelnění vynikající práce zejména členů komisí v daném
roce. Úprava spočívá ve zrušení odst. 14 v § 19 platných stanov

a doplnění § 24 o nový odstavec č. 9. Dále zdůraznil, že novela
stanov neplatí retroaktivně, tudíž v minulosti oceněným oso-
bám titul OSOBNOST SOVAK Čr zůstává.

Dále Ing. Vilém Žák připomenul, že návrh programu činnos-
ti SOVAK Čr na následující období a návrh rozpočtu na rok
2023 byly zaslány předem jako součást pozvánky na valnou
hro madu.

Ing. Miloslav Vostrý navrhl zařadit zvláštní bod – projednání
návrhu usnesení, které reflektuje zprávu o uvažovaném přesu-
nu DPh za vodné a stočné do nejvyšší sazby DPh. Valná hroma-
da SOVAK Čr v přijatém usnesení přivítala legitimní snahu vlá-
dy Čr řešit negativní vývoj státního rozpočtu s jeho rekordním
deficitem, odmítla ale v médiích uvedený způsob řešení prostřed-
nictvím zařazení vodného a stočného mezi služby a zboží s nej-
vyšší, 21% sazbou DPh.

Ing. Miloslav Vostrý dále vyzval zapisovatele zápisu z valné
hromady Ing. Vladimíra Stehlíka k přednesení zprávy se sou-
hrnem přijatých usnesení valné hromady. Tím byly všechny zá-
sadní body programu valné hromady vyčerpány. Ing. Vostrý se
proto s přítomnými členy rozloučil s přáním zdraví a úspěchů
v každodenní práci pro rozvoj oboru vodovodů a kanalizací
a valnou hromadu ukončil.

Mgr. radka hrdinová
SOVAK Čr

Valné hromady a následující odpolední akce se se zúčastnila celá
řada výrazných osobností vodohospodářského oboru

Jako již tradičně se ve stejném termínu a na stejném místě ko-
nala valná hromada Svazu vodního hospodářství. Odpolední se-
tkání bylo určeno členům obou vodohospodářských organizací
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